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Zápis zo zasadnutia č. 1/2025 

Rozhodcovskej komisie plávania SPF 
konaného dňa 22.1.2025 dištančne – TEAMS online forma 

 začiatok o 20:00 hod. 

ukončenie  21:10 hod. 
 

Prítomní členovia Rozhodcovskej komisie:     

Predsedajúci: p. Martina Pšenková 

členovia: p. Janka Potančoková, p. Frederika Ovsianková, p. Milada Leščáková 

Pozvaní hostia: p. Bianca Grznárová, p. Július Gális 

 

Bod  č. 1 - Otvorenie, schválenie programu 

P. Pšenková privítala prítomných členov Rozhodcovskej komisie plávania. Ďalej konštatovala, 

že na začiatku zasadnutia sú prítomní všetci členovia komisie, a teda komisia je 

uznášaniaschopná.     

                                                          

 

Návrh programu zasadnutia Rozhodcovskej komisie: 

1. Privítanie, návrh programu 

2. Nové dohody oblastných manažérov rozhodcovských zborov 

3. Informácie týkajúce sa rozhodcov na MEJ a U23 Šamorín 2025 

4. Školenie rozhodcov II. a III. stupňa 

5. Rôzne 

 

- Všetci členovia komisie súhlasili s návrhom programu, zasadnutie pokračovalo 

v zmysle predloženého programu. 

 

Bod č. 2: Nové dohody oblastných manažérov rozhodcovských zborov 

 

- Vzhľadom k tomu, že niektorí členovia rozhodcovskej komisie (RK), ktorí sú zároveň 

aj oblastnými manažérmi rozhodcovských zborov sa dotazovali, ako to bude s novými 

zmluvami, že zatiaľ novú dohodu na vykonávanie práce oblastného manažéra 

neobdržali a blížia sa prvé preteky v jednotlivých oblastiach, p. Pšenková vysvetlila 

situáciu, ktorá vznikla okolo dohôd. Nakoľko do konania zasadnutia RK stále nie je 

známy Manažér rozhodcovských zborov a čaká sa na výberové konanie na tento post, 

p. Pšenková ako predseda RK, kontaktovala ekonómku SPF p. Kuníkovú a zisťovala 

informácie k dohodám oblastných manažérov rozhodcovských zborov. P. Kuníková 

potrebovala k vyhotoveniu nových dohôd uznesenie zo zasadnutia VSPL, kde je zrejmé 

a schválené nové zloženie RK aby mohla dohody pripraviť. P. Pšenková pripravila 

podklady pre p. Kuníkovú, kde jej mailom odoslala potrebné informácie, zápis zo 

zasadnutia VSPL zo dňa 14.11.2024, kde je však zloženie RK spomenuté len v rámci 
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rozpravy VSPL bez uznesenia, ktoré p. Kuníková potrebovala. Na základe tejto 

skutočnosti p. Gális poslal Výboru sekcie plávania dňa 15.1.2025 návrh na uznesenie, 

kde sa malo odhlasovať len nové zloženie rozhodcovskej komisie, presne tak ako bolo 

spomenuté v návrhu na uznesenia. Pri hlasovaní za uznesenie jeden člen VSPL vyslovil 

pripomienky k danému návrhu a po vysvetlení si určitých skutočností s prezidentom 

SPF, bolo uznesenie zrušené a bude doriešené po výberovom konaní na Manažéra 

rozhodcovských zborov. 

- P. Pšenková teda poprosila oblastných manažérov rozhodcovských zborov aby si svoju 

prácu vykonali tak ako doteraz, a tak ako ju informovala p. Kuníková, odplatu za 

zostavovanie rozhodcovských zborov za mesiac január bude možné doplatiť po 

podpísaní nových dohôd.  

 

K tomuto bodu neboli žiadne pripomienky zo strany ostatných členov komisie. 

 

 

Bod č. 3: Informácie týkajúce sa rozhodcov na MEJ a U23 Šamorín 2025 

- P. Pšenková informovala členov RK, že 20.1.2025 prišla na SPF p. generálnej 

sekretárke SPF informácia z European Aquatics o organizovaní školenia rozhodcov 

plávania European Aquatics Swimming Clinic 2025 v Poľsku, vo Varšave v dátume 

21.-23.2.2025. Informovala, že školenie je dôležité hlavne pre rozhodcov, ktorí sa chcú 

v roku 2025 uchádzať o účasť na plaveckých podujatiach pod hlavičkou EA, čiže hlavne 

FINA rozhodcovia a aj z dôvodu juniorských šampionátov, ktoré sa budú konať v roku 

2025 na Slovensku a je potrebné aby rozhodcovia, ktorí by sa chceli zúčastniť týchto 

pretekov by mali školenie absolvovať. Výhodou domácich podujatí na takejto úrovni 

je, že príležitosť rozhodovať na takýchto pretekoch dostanú aj rozhodcovia bez FINA 

licencie, pričom podľa informácií, ktoré p. Pšenková má, na podujatiach bude môcť 

štartovať 8 rozhodcov zo Slovenska. Nakoľko deadline na prihlášku na školenia je 

1.2.2025, túto situáciu bolo treba promptne riešiť, p. Pšenková oslovila aktuálnych 

FINA rozhodcov, či majú záujem zúčastniť sa školenia a poprosila oblastných 

manažérov, aby vo svojich oblastiach oslovili skúsených rozhodcov s 3. kvalifikačným 

stupňom, prípadne s 2. kvalifikačným stupňom a s dobrou znalosťou angličtiny, 

informovali ich o nadchádzajúcich podujatiach, ktoré sa pripravujú a hlavne aby ich 

informovali o nutnosti absolvovať školenie European Aquatics. P. Pšenková, tak isto 

informovala o nákladoch na toto školenie vo forme online školenia alebo prezenčnou 

formou priamo vo Varšave a aby o tom informovali potenciálnych záujemcov o tieto 

preteky a aj o toto školenie. P. Pšenková tiež informovala, že sa pokúsi navrhnúť 

členom VSPL a vedeniu SPF, či by bola ochota zo strany SPF nejakým spôsobom aspoň 

časť nákladov záujemcom o toto školenie refundovať a možno ich takýmto spôsobom 

motivovať k účasti na školení. 

 

- P. Ovsianková a p. Potančoková mali k tomuto bodu dotaz, či je známe, že ak budú mať 

rozhodcovia záujem zúčastniť sa juniorských šampionátov v Šamoríne, či ich práca za 

rozhodovanie na týchto podujatiach bude finančne ohodnotená, lebo si myslia, že na 

toto sa rozhodcovia budú určite pýtať. Na toto p. Pšenková odpovedala, že si myslí, že 

to bude nejakým spôsobom zabezpečené, podobne ako to bolo počas EYOF v Banskej 

Bystrici v roku 2023.  
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Bod č. 4: Školenie rozhodcov II. a III. stupňa 

- P. Pšenková informovala členov RK o požiadavke zo zasadnutia VSPL zo dňa 

13.1.2025, kde pán Šimun navrhol zorganizovať školenie rozhodcov II. a III. 

kvalifikačného stupňa, kde boli tiež neformálne schválené alebo navrhnuté termíny 

školenia 15.-16.2.2025 a 22.-23.2.2025, centrálne na jednom mieste. Členovia RK sa 

zhodli, že prvé školenie z hľadiska logistického zabezpečenia školenia je veľmi 

šibeničný termín a nestihlo by sa to, druhý navrhnutý termín nie je vhodný z dôvodu 

konania školenie European Aquatics. P. Pšenková navrhla aj po konzultácii 

s asistentkou plávania p. Grznárovou, že najvhodnejším termínom pre zorganizovanie 

školenia by bol termín 1.-2.3. 2025 v Bratislave. P. Pšenková informovala, že náležitosti 

okolo školenia rozhodcov zabezpečia spolu s p. Grznárovou a bude ich o všetkom 

informovať, aby vedeli informovať rozhodcov vo svojich oblastiach a po schválení 

a zabezpečení všetkých náležitostí budú informácie ku školeniu zverejnené na stránke 

SPF.  

K tomuto bodu žiadne pripomienky zo strany ostatných členov komisie 

Bod č. 5: Rôzne 

- P. Potančoková mala dotaz k obsluhe poloautomatickej časomiery wylas, lebo si všimla, 

že v niektorých oblastiach v rozhodcovských zboroch je na obsluhu tohto zariadenia 

samostatná osoba a v iných je to osoba, ktorá je zároveň aj rozhodcom ŠTK aj hlavným 

časomeračom a pri riešení problému so zariadením Wylas je veľmi ťažko robiť 3 

funkcie naraz. Jej otázka bola či by sa to mohlo zjednotiť a na obsluhu wylasu by bola 

len jedna osoba.  

 

- Ďalším dotazom p. Potančokovej bolo, či pri tvorbe rozhodcovských zborov sa má ďalej 

pokračovať na minimálny počet rozhodcov na podujatí. P. Pšenková odpovedala, že si 

myslí, že pravdepodobne áno, keďže podľa informácií zo zápisu z posledného 

zasadnutia VSPL je zrejmé, že SPF bude mať znížený rozpočet, ale situáciu preverí, 

s tým, že vyslovila názor, že ak sa bude pokračovať na minimálny rozhodcovský zbor, 

aby pri tvorbe rozhodcovských zborov na oblastnej úrovni bol zachovaný aspoň 1 

spôsobový rozhodca, ktorého by nemusel suplovať hlavný rozhodca, ktorý ma ďalšie 

dôležité povinnosti a nestíha kontrolovať prevedenie plaveckých spôsobov pri bazéne. 

V prípade opačnej strany bazéna nie je problém aby po odštartovaní pozíciu 

spôsobového rozhodcu suploval štartér. P. Pšenková vyslovila názor, že tvorba RZ na 

minimálny počet môže byť a je veľkým problémom hlavne z dôvodu, keď náhle 

vypadne niektorí rozhodca (ochorie, nejaká výnimočná situácia a pod.) čo sa stalo aj 

počas MSR v Šamoríne v decembri 2024, kde ak by bol počet rozhodcov na minimálny 

počet by nebolo možné niektoré pozície suplovať, keďže vypadli z rozhodcovského 

zboru v deň začatia pretekov 2 rozhodcovia a na ďalší deň tretí rozhodca. 

 

- Posledný dotaz, ktorí mala p. Potančoková a jednoznačne sa s ním stotožnili všetci 

členovia komisie bol, že je potrebné aby bola vytvorená databáza, alebo nejaký prístup 

do databázy športových odborníkov, nakoľko oblastný manažéri nemajú k dispozícií 

aktuálny zoznam rozhodcov, čo je veľkým problémom pri tvorbe rozhodcovských 

zborov. V roku 2024 boli dve školenia rozhodcov I. kvalifikačného stupňa, kde je 
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zhruba 80-90 nových rozhodcov, ale nemáme o nich žiadne informácie, čo sa týka 

kontaktov pre ich oslovovanie ohľadne účasti na pretekoch.  

Záver z bodu „Rôzne“ je , že členovia rozhodcovskej komisie odporúčajú tieto dotazy prebrať 

na najbližšom zasadnutí VSPL.  

Nakoľko členovia komisie nemali žiadne ďalšie otázky a pripomienky, p. Pšenková 

poďakovala všetkým členom RK a aj pozvaným hosťom za ich účasť na zasadnutí a zasadnutie 

bolo ukončené. 

 

Ukončenie zasadnutia Rozhodcovskej komisie o 21.10 hod.  

 

Zapísal: Janka Potančoková 

 

Overil: Martina Pšenková 


